
MĚSÍČNÍK PRO OBYVATELE OBVODU SLEZSKÁ OSTRAVA

SLEZSKOOSTRAVSKÉ

NOVINY LI
ST

O
PA

D
 2

0
22

NOVÉ BYTY 
PRO STUDENTY

STAVBY A OPRAVY 
LÁVEK

EMA PATŘÍ MĚSTUUSTAVUJÍCÍ 
ZASTUPITELSTVO

více
na str. 4

více
na str.  9

více
na str. 11

více
na str. 13

USTAVUJÍCÍ 

ZASTUPITELSTVO 

str. 4



Vážení spoluobčané,

20. říjen byl pro mě mimořádně důležitým dnem. Na ustavujícím zasedání zastupitelstva 
městského obvodu jsem byl zvolen již podruhé starostou Slezské Ostravy. Hlasovali pro mě 
přitom všichni přítomní zastupitelé, včetně těch opozičních. Samozřejmě, že si takového aktu 
velmi vážím a děkuji za podporu nejenom jim, ale vám všem, kteří jste odevzdali své hlasy ve 
volbách.

Co pro mě tak jednoznačná volba znamená? Především velikou odpovědnost a závazek. A také 
potvrzení, že jsme s mým týmem zvolili pro náš obvod správná řešení. V uplynulých čtyřech 
letech jsme se museli potýkat s covidovou pandemií, dnes čelíme neméně složitým problé-
mům s panující ekonomickou nejistotou vyvolanou válkou na Ukrajině a související energetic-
kou krizí. Obdobně komplikovaným situacím nemusela čelit žádná svobodně zvolená vedení 
radnic od roku 1990. Přesto, jak dokládá i shoda během říjnového ustavujícího zastupitelstva, 
si vedeme tak, že jsme vaši důvěru neztratili.

Jak se daří Slezské?
V  této souvislosti se nabízí zásadní otázka. Jak 
se dnes Slezské Ostravě vlastně daří? S  naleze-
ním odpovědi mohou pomoci noviny, které prá-
vě držíte v rukou. Moc vám doporučuji, udělejte 
si někdy čas v těchto podzimních dnech na výlet 
napříč naším obvodem. Možná budete sami pře-
kvapeni, co všechno uvidíte.

Vaší pozornosti by určitě nemělo ujít prostran-
ství před kostelem svatého Marka v Heřmanicích. 
Z jeho proměny, o které se ve Slezskoostravských 
novinách dočtete na straně 8, mám velikou ra-
dost. Je skvělé, jak se podařilo zvelebit místo, 
které dříve bývalo nevzhledným asfaltovým plác-
kem. Kousek od kostela jsme opravili i heřmanic-
ký kulturní dům, který v  brzké době otevřeme 
veřejnosti. O rekonstrukci informujeme na straně 
10. Samozřejmě jsou dokončovány i  další inves-
tiční akce, mezi které patří nové kolumbárium na 
ústředním hřbitově nebo parkovací dům u zoolo-
gické zahrady. Za několik měsíců pak bude ote-
vřen také nový Lidl v areálu bývalého dolu Petr 
Bezruč.

K lávkám i do galerie
Během svého výletu napříč Slezskou Ostravou 
můžete zkontrolovat, jak postoupily opravy lávky 
nad Bazaly. Píšeme o nich na straně 11. Z lávky je 
jeden z  nejkrásnějších výhledů na Ostravu, kte-
rému mohou konkurovat snad jen výhledy z hal-
dy Ema. Mimochodem, o  důležitých novinkách 
v souvislosti s Emou informujeme na straně 13.

Když si svůj výlet prodloužíte podél břehů řeky 
Ostravice, dojdete ke staveništi, kde vzniká láv-
ka, která spojí náš obvod s Dolní oblastí Vítkovic. 
Stojí za to sledovat rychle se měnící místo, které 
se brzy stane novou turistickou atraktivitou měs-
ta, stejně jako důležitou dopravní tepnou pro pěší 
i cyklisty. A kdy k tomu má přesně dojít? Dočtete 
se na straně 11.

Vaší laskavé pozornosti bych doporučil podívat 
se i na opravený dům na Dědičné ulici. Podařilo se 
nám v něm vybudovat moderní bydlení pro stu-
denty a zájem o Dědičnou je dnes opravdu veliký. 
Více na straně 9.  Zcela samostatnou kapitolou je 
pak dynamicky se proměňující čtvrť Hrušov, o níž 
pravidelně informujeme, a  která rovněž stojí za 
návštěvu. O Hrušovu více na straně 12.

A samozřejmě, pokud provedete svůj slezskoost-
ravský výlet během víkendových dní, bude pro 
vás otevřena Slezskoostravská galerie, nyní vy-
stavující díla slovenských výtvarníků. Vše potřeb-
né zjistíte na straně 17.

Vážení spoluobčané, velmi nerad se opakuji, ale 
tentokrát opravdu musím. Ještě jednou všem moc 
děkuji za podporu. A těším se na to, co všechno 
pro Slezskou Ostravu v následujících čtyřech le-
tech společně vykonáme.

Richard Vereš 
starosta městského obvodu

Poděkování za důvěru
a pozvání na slezskoostravský výlet

Pozvání na zasedání zastupitelstva 
městského obvodu

Ve čtvrtek 8. prosince se od 10 hodin 
koná v KD Heřmanice (Koněvova 151/107) 

zasedání zastupitelstva městského obvodu

Živý přenos můžete sledovat na 
Facebooku Slezská Ostrava
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Slezskoostravské noviny, facebook i instagram Slezské Ostravy zabodovaly ve své kategorii obcí nad 10 tisíc obyva-
tel v soutěžích Zlatý lajk roku 2022 a Radniční listy roku 2022. Soutěže Zlatý lajk každoročně vyhlašuje nezisková 
organizace Kvalikom z.s., která se dlouhodobě zabývá pomocí s komunikací a komunikačními kanály, i udělováním 
certifikátů kvality.

V rámci Moravskoslezského kraje získaly facebookové stránky městského obvodu 1. místo a Instagram Slezské Os-
travy a Slezskoostravské noviny 2. místo.

1. místo pro facebookové stránky
Facebookové stránky Slezské Ostravy byly vyhodnoceny 
jako aktivní, spolehlivý a moderně spravovaný komunikač-
ní kanál, který je obyvateli hojně sledován a využíván. Lidé 
jsou prostřednictvím facebooku informováni o důležitých 
organizačních záležitostech, o kulturně-společenském ži-
votě včetně aktivit spolků, sportovních klubů a podobně. 
Publikovány jsou i praktické informace a krizové informa-
ce. Dobře hodnoceny byly i pohotové odpovědi na komen-
táře příspěvků, které potvrdily ochotu a vůli komunikovat 
s  obyvateli, ochotu odpovídat na dotazy, připomínky či 
kritiku. Jako nadprůměrná byla vyhodnocena kvalita pu-
blikovaných fotografií, frekvence příspěvků i jejich celková 
grafická úroveň a také zveřejňování videí.

2. místo pro instagram
Instagramový profil Slezské Ostravy je podle poroty ukáz-
kou velmi kvalitní práce se sociálními sítěmi. Účet je spra-
vován na profesionální úrovni a přináší skvělý obsah, který 
jej řadí mezi to nejlepší, co české radnice na sociálních sí-
tích produkují. Tím, že radnice spravuje aktivně a pečlivě 
svůj profil na instagramu, za prvé přibližuje dění ve měs-
tě mladší generaci a cílové skupině, která tuto síť používá, 
a za druhé úspěšně podporuje turistický ruch. Zveřejněné 
příspěvky byly vyhodnoceny jako skvělé díky výběru té-
mat i  obsahu, který je mixován jak z  dění ve městě, vý-
znamných akcí či architektonických zajímavostí a je podá-
ván přístupnou a zábavnou formou.

2. místo pro Slezskoostravské noviny
Porota se shodla na tom, že zpravodaj je velmi kvalitním, 
vyváženým a dobře zpracovaným periodikem, kterým rad-
nice prokazuje schopnost a vůli schopně, aktivně a moder-
ně komunikovat s obyvateli. Zpravodaj podává velmi kva-
litní zpravodajský přehled o dění, nejen o činnosti radnice, 
ale i o záležitostech týkajících se místních spolků, sportov-
ních klubů, referuje o kultuře, společenských i politických 
tématech.

Významný zdroj informací
„Všechny komunikační kanály mají společný cíl, a to infor-
movat naše občany o dění v našem obvodu. Jsem rád, že 
si lidé zvykli používat ke komunikaci s úřadem facebook, 
který se stal významným zdrojem informací, a lidé nás jeho 
prostřednictvím oslovují se svými připomínkami. Rovněž 
na našem instagramu nechybí kromě profesionálních fo-
tografií i komentáře našich obyvatel, takže i díky tomuto 
nástroji máme zpětnou vazbu k naší činnosti. Těší mě, že 
porotu zaujaly i Slezskoostravské noviny, které byly ozna-
čeny jako jedno z nejkvalitnějších periodik, které municipa-
lity v ČR vydávají,“ doplnil starosta Richard Vereš.

Městský obvod uspěl v soutěži Zlatý lajk roku 2022
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Ve čtvrtek 20. října se uskutečnilo ve slavnostním prostoru obřadní síně slezskoostravské radnice ustavující zasedá-
ní Zastupitelstva městského obvodu Slezská Ostrava. Zástupci zvolených politických stran na úvod složili slib člena 
zastupitelstva a dále projednali patnáct bodů programu, jejichž výstupem bylo především zvolení vedení městské-
ho obvodu, členů rady městského obvodu a výborů zastupitelstva.

V  35členném zastupitelstvu Slezské Ostravy získalo 18 
křesel hnutí ANO 2011, 6 křesel hnutí Ostravak, po 3 křes-
lech ODS & Nezávislí, Slezská lidem a Společně pro Slez-
skou, 2 mandáty pak získalo uskupení STAROSTOVÉ pro 
OSTRAVU.

Zastupitelé schválili počet členů rady městského obvo-
du. Ta zůstane i v začínajícím volebním období 11členná. 
Následně zastupitelé odhlasovali počet uvolněných členů 
zastupitelstva a stanovili jejich funkce. Pro výkon funkce 
bude v zastupitelstvu uvolněno 6 členů. Slezskou Ostravu 
budou reprezentovat starosta Richard Vereš /ANO 2011/ 
spolu s  místostarosty Romanem Goryczkou /hnutí Ost-
ravak/, Vladimírem Lyčkou /ANO 2011/, Ondřejem Slívou 
/ANO 2011/, Dagmar Macháčkovou /ANO 2011/ a  Ivonou 
Vaňkovou /hnutí Ostravak/. Dalšími členy rady městské-
ho obvodu jsou Jiří Stoch /ANO 2011/, Jarmila Pavlaková 
/ANO 2011/, Alexandr Kuřil /ANO 2011/, Hana Heráková /
ODS&NEZ/ a Vlasta Fajtlová /ODS&NEZ/.

Starostu Richarda Vereše přitom v setrvání ve funk-
ci podpořili všichni zastupitelé (34 z 34 přítomných), 
včetně těch opozičních. V historii slezskoostravského 
zastupitelstva tomu tak bylo vůbec poprvé od roku 
1990. „Vážím si velmi podpory všech zastupitelů. 
O to více mě těší, že mě podpořili i kolegové z opo-
zice. Mám za to, že uplynulé čtyři roky byly velmi 
úspěšné a na Slezské se nám toho hodně povedlo. 
Věřím tedy, že i následující volební období bude po-
dobně zdařilé a že i v zastupitelstvu budeme podob-
ně konstruktivní a  posuneme zase Slezskou o  kus 
dále,“ uvedl starosta Richard Vereš po svém zvolení.

V dalších letech se chce přitom staronový starosta i ko-
alice pod jeho vedením věnovat zejména velkým inves-
tičním akcím, mezi které patří multifunkční dům Muglinov 
s  velkokapacitním kulturním sálem i  novou knihovnou, 
sportovní hala v Koblově nebo rekonstrukce a přístavba 
hasičské zbrojnice v Heřmanicích. Zapomínat se nemá ani 
na rekonstrukce bytových domů ve vlastnictví městského 
obvodu. Výzvou je pak dle starosty současná energetická 
krize, v rámci které chce obvod více investovat do obno-
vitelných zdrojů energie na jim spravovaných budovách.

Z  ustavujícího zasedání zastupitelstva byl pořizován 
záznam, který lze zpětně zhlédnout na Facebooku Slez-
ská Ostrava.

Následující zasedání zastupitelstva městského obvodu 
se uskuteční 8. prosince, a  to poprvé v komplexně zre-
konstruovaném Kulturním domě Heřmanice.

Starostou Slezské Ostravy byl jednohlasně 
znovuzvolen Richard Vereš

Ustavující zasedání zastupitelstva 
městského obvodu se konalo v obřadní 
síni slezskoostravské radnice.

Starosta Richard Vereš získal 34 hlasů 
od všech přítomných 34 zastupitelů.

Po zvolení starosty následovaly volby místostarostů 
a radních městského obvodu.
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Během ustavujícího zastupitelstva 20. října byli zvoleni starosta a také místostarostové městského obvodu. Zastu-
pitelé svěřili starostovi a místostarostům následující kompetence:

Starostovi panu Bc. Richardu Verešovi
zajišťování úkolů na úsecích
• zastupování městského obvodu navenek,
• zahraničních styků a publicity činnosti orgánů měst-

ského obvodu,
• integrovaného záchranného systému, krizového řízení 

a hospodářských opatření pro krizové stavy,
• legislativních a právních činností,
• vnitřního a vnějšího kontrolního systému,
• zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku,

a přímé řízení
• odboru kanceláře starosty,
• odboru právního,
• útvaru interního auditu.

Místostarostovi panu Ing. Romanu Goryczkovi
zajišťování úkolů na úsecích
• financí a rozpočtu,
• školství,
• kultury,
• sportu,

a přímé řízení
• odboru financí a rozpočtu,
• odboru školství a kultury.

Místostarostovi panu Vladimíru Lyčkovi
zajišťování úkolů na úsecích
• investic,
• strategického rozvoje,
• dotací a externího financování,
• bezpečnosti,

a přímé řízení
• odboru investic a strategického rozvoje.

Místostarostovi panu Ing. Ondřeji Slívovi
zajišťování úkolů na úsecích
• dopravy,
• životního prostředí,
• hřbitovní správy,
• technické správy budov,

a přímé řízení
• odboru dopravy a životního prostředí,
• odboru technické správy.

Místostarostce paní Bc. Dagmar Macháčkové, MPA
zajišťování úkolů na úsecích
• sociálních věcí,
• sociálně-právní ochrany dětí,
• prevence kriminality,
• hospodářské správy,
• informačních technologií,

a přímé řízení
• odboru sociálních věcí,
• odboru hospodářské správy.

Místostarostce paní Ing. Ivoně Vaňkové
zajišťování úkolů na úsecích
• majetku,
• bydlení,
• územního plánování,

a přímé řízení
• odboru územního plánovaní a stavebního řádu,
• odboru majetkového.

Nově zvolené vedení městského obvodu
pro volební období 2022 - 2026

Alexandr Kuřil /radní/, Jarmila Pavlaková /radní/, Ing. Roman Goryczka /místostarosta/, Ing. Ivona Vaňková /místostarostka/, 
Ing. Ondřej Slíva /místostarosta/, Bc. Richard Vereš /starosta/, Vladimír Lyčka /místostarosta/, 
Bc. Dagmar Macháčková, MPA /místostarostka/, Mgr. Bc. Jiří Stoch /radní/, MUDr. Hana Heráková /radní/, Ing. Vlasta Fajtlová /radní/.

Rada městského obvodu Slezská Ostrava (zleva):
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Bc. Richard Vereš
ANO 2011

Vladimír Lyčka
ANO 2011

Bc. Dagmar Macháčková, MPA
ANO 2011

Ing. Ondřej Slíva
ANO 2011

Bc. Lenka Anežková
ANO 2011

Marta Glembová
ANO 2011

Jarmila Pavlaková
ANO 2011

Mgr. Bc. Jiří Stoch
ANO 2011

Alexandr Kuřil
ANO 2011

Václav Hejtmánek
ANO 2011

Zdeněk Gvuzď
ANO 2011

Eva Horáková
ANO 2011

Matěj Týn
ANO 2011

Hana Byrtusová
ANO 2011

Ing. Karin Multanová
ANO 2011

Mgr. Alžběta Hrachovinová, LL.M.
ANO 2011

Zastupitelstvo městského obvodu
Slezská Ostrava 2022-2026
Představujeme členy zastupitelstva

6



MUDr. Tomáš Pavliska
Ostravak

doc. Ing. Iveta Vozňáková, Ph.D.
Ostravak

Ivana Šmidáková
Ostravak

Ing. Martin Vidura
Ostravak

Jaroslav Mlčoch
ODS & NEZÁVISLÍ

MUDr. Hana Heráková
ODS & NEZÁVISLÍ

Ing. Lubomír Noga, Ph.D., MBA
Slezská lidem

Ing. Vlasta Fajtlová
ODS & NEZÁVISLÍ

doc. PaedDr. Miriam Prokešová, Ph.D.
Společně pro Slezskou

Ing. Miroslav Michalík
Společně pro Slezskou

Magda Luňáčková
Slezská lidem

Mgr. Kamil Horák
Slezská lidem

Ing. Petr Kudela
Společně pro Slezskou

MVDr. Barbora Jelonková
STAROSTOVÉ pro OSTRAVU

MUDr. Marian Starý, Ph.D.
STAROSTOVÉ pro OSTRAVU

Mgr. Kateřina Krenželoková
ANO 2011

Petra Šárková
ANO 2011

Ing. Roman Goryczka
Ostravak

Ing. Ivona Vaňková
Ostravak
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Prostor před kostelem svatého Marka v Heřma-
nicích se v těchto dnech radikálně proměnil. Ne-
vzhledný starý asfalt sloužící ještě donedávna 
jako parkovací plocha vystřídala nová dlažba, 
doplněná o stromy a nový městský mobiliář. Na 
úpravách veřejného prostoru kolem kostela se 
pracuje i nadále.

Náměstíčko jako plnohodnotný 
prostor
Stavební práce na proměně začaly letos v  létě. 
Podstatná část je nyní již hotová.  „Výsledkem 
prací je přeměna dosud nevyužívaného prostoru 
na nové náměstíčko, které začíná sloužit místním 
nejen jako parkoviště a  průchod ke kostelu, ale 
jako plnohodnotný prostor k setkávání, odpočin-
ku a kulturním či komunitním akcím. Nově je vysa-
zena alej stromů, která opticky prodlužuje kostel-
ní loď, instalovány jsou nové lavičky, odpadkové 
koše i veřejné osvětlení. Místa pro parkování bu-
dou lemována trvalkovými záhony,“ říká o  pro-
měnách prostoru před heřmanickým kostelem 
starosta městského obvodu Richard Vereš.

Nově i umělecká díla
Starosta doplňuje, že součástí stavebních úprav se 
stalo i umělecké dílo, a to heraldický znak Heřma-
nic, který je osazen do příchozí plochy ke kostelu. 
Novinkou je rovněž opravená studna s  klasickou 
pumpou. Žulový kříž s Kristem z roku 1882 staveb-
níci posunuli z blízkosti kostela více do středu nově 
vzniklého náměstíčka.

„V příštím roce bude celý tento prostor doplněn 
o  další umělecká díla – ohnivý sloup a  pavézu. 
Umělecké prvky symbolizující oheň, zemi a vodu 
uzavřou kompletní zvelebení tohoto místa,“ kon-
statuje starosta Richard Vereš.

Nová je také informační tabule, myslí se rovněž na 
cyklisty se stojany na kola v blízkosti kostela.

Práce pokračují
Stavebníci nyní pokračují v  úpravách prostoru za 
kostelem. Zde příští rok na jaře vznikne květinová 
louka a v plánu je také instalace laviček k odpočin-
ku.

Městský obvod Slezská Ostrava již v  roce 2020 
uspořádal rozsáhlé interaktivní dotazníkové šetření 
s cílem zjistit podněty obyvatel Heřmanic k úpra-
vám prostoru před kostelem a v jeho okolí.

Připomínky byly předány architektovi, který na je-
jich základě zpracoval návrh úprav tohoto měnící-
ho se veřejného prostranství. 

Na stavbu se obvodu podařilo získat dotaci ze Stát-
ního fondu životního prostředí ČR podporovaného 
z Norských fondů ve výši skoro 11,6 milionů korun, 
přičemž celkové náklady činí 18 milionů korun.

Proměna prostoru před kostelem svatého Marka

Současná podoba rekonstruovaného prostoru.

Před proměnou byl před kostelem jen nevzhledný asfalt.

Zrekonstruovaná pumpa je ozdobou náměstíčka.

Veřejný prostor kultivuje nový městský mobiliář.
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Více informaci včetně formulářů 
a ubytovacího řádu zájemci naleznou 
na webu studenti.slezska.cz

Od měsíce září se do nově zrekonstruovaných bytů v domě na ulici Dědičná 12 stěhují vysokoškolští studenti. V ob-
jektu dříve bydleli problematičtí nájemníci, městský obvod se proto rozhodl dům kompletně zrekonstruovat a na-
bídnout k bydlení právě studentům.

„Cílem je přilákat další mladé lidi na Slezskou a umožnit jim důstojné bydlení během studia,“ říká o proměně domu 
na Dědičné starosta Richard Vereš.

Kompletní rekonstrukce
Celkem je v bytovém domě na ulici Dědičná 12 v blízkos-
ti sídliště Kamenec 23 malometrážních bytů. Z nich je 20 
bytů určeno pro jednoho studenta, ve třech bytech mají 
bydlet studenti dva. V rámci rekonstrukce domu byla pro-
vedena výměna oken, podlah i elektroinstalace. Opraveny 
byly také omítky a vyměněny vstupní dveře.

Rovněž v jednotlivých bytech byla provedena nová elek-
troinstalace, výměna stoupaček a  podlah, nainstalovány 
byly nové kuchyňské linky a sociální zařízení. Provedena 
byla také oprava omítek a výmalba.

Byty mají nový nábytek (postele, skříně, poličky, stoly, 
židle), kuchyňská linka je vybavena sporákem a ledničkou. 
Nájemníci mají k dispozici připojení k  internetu a  službu 
praní prádla.

Pět tisíc korun
Zájemci o  ubytování se mohou hlásit prostřednictvím 
online žádosti, která je na webových stránkách studenti.
slezska.cz. Při podání žádosti o ubytování se student musí 
prokázat potvrzením o studiu či přijetí ke studiu pro daný 
akademický rok. Ubytování se vždy poskytuje na dobu ur-
čitou, a to maximálně na jeden akademický rok.

„Za byt 1+kk se bude hradit měsíčně pět tisíc korun včet-
ně služeb a energií, v bytě 1+1, kde budou dva studenti, 
dohromady zaplatí za měsíc osm tisíc korun opět včetně 
služeb a energií. Také kauce ve výši jednoho měsíce je 
vůči studentům vstřícná,“ doplňuje starosta Vereš.

V ceně ubytování je zahrnuto vybavení ubytovací jednot-
ky, internetové připojení, úhrada služeb a energií posky-
tovaných s ubytováním (teplo, ohřev teplé vody, studená 
voda, elektřina a elektřina společných prostor, úklid spo-
lečných prostor).

Studenti už bydlí v bytech na Dědičné ulici

Dům na Dědičné 12 prošel kompletní rekonstrukcí.

Pokoje připravené pro vysokoškolské studenty.

9



Začátkem letošního roku byla zahájena modernizace kulturního domu v Heřmanicích. Vše začalo bouracími pra-
cemi v suterénu, provedeno bylo kompletní oklepání vnitřních omítek zdiva, zednické opravy stěn a injektáž zdiva 
proti zemní vlhkosti. Následovala kompletní repase střechy objektu.

V rámci stavebních úprav byl celý objekt zateplen, došlo 
k výměně oken, opravám sociálního zařízení a vybudová-
ní nových vnitřních rozvodů. Nové jsou rozvody elektřiny, 
vzduchotechnika, plynová i  kanalizační přípojka. Do ob-
jektu je nově zadním vchodem zajištěn i bezbariérový pří-
stup. Opraveny jsou sklepy domu a taky půda. Zcela nová 
je střecha objektu.

Během září a  října práce pokračovaly na opravě fasády 
včetně pamětní desky, zajišťovalo se malování vnitřních 
fasád, dokončeny byly podlahové konstrukce v  sálech, 
obklady stěn a v okolí se řeší pokládka zámkové dlažby 
i oplocení.

Celkové dokončení je plánováno v  těchto týdnech. Po 
ukončení realizace stavebních prací zde má opět sídlit 
i  pobočka Knihovny města Ostravy. Náklady na rekon-
strukci činí 37 milionů korun.

Zásadními úpravami prošel velký sál kulturního domu 
i technické zázemí stejně jako prostory pro účinkující. „Kul-
turní dům byl ve velmi špatném stavu, jeho rekonstrukce 
byla již nutná. Opravit tento kulturní stánek si přálo mno-
ho místních občanů, a proto jsem rád, že se vše povedlo. 
Heřmaničtí si zaslouží důstojné prostředí pro své kulturní 
a společenské akce,“ uvedl starosta Richard Vereš.

Na fasádě kulturního domu byly obnoveny i původní mo-
tivy maleb z 50. let.

Kulturní dům v Heřmanicích v novém kabátě

Rekonstrukce vnitřních prostor.

Kulturní dům Heřmanice v původním stavu.

Během oprav.

Před dokončením.
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Začátkem října byly zahájeny práce na opravě lávky, která vede z ulice Nejedlého přes Českobratrskou u stadionu 
Bazaly. Stavbu provádí společnost Ostravské komunikace. „Jde o rozsáhlou rekonstrukci a humanizaci v celkové  hod-
notě 39 milionů korun včetně DPH,“ upřesnil místopředseda představenstva Ostravských komunikací Miloš Novák.

Na lávce nad Bazaly chtěla firma začít pracovat už dříve, 
z důvodů prudkých výkyvů cen na trhu ale musela zopa-
kovat výběrové řízení na nezbytné subdodávky. Zásahy 
stavebníků budou rozsáhlé. Už dnes je jasné, že zatéká-
ním do mostní konstrukce vzniklo značné poškození lávky. 
Musí se opravit i poškozená přístupová schodiště a rampy. 
Nové budou muset být izolace, povrchy i zábradlí. Lávka 
navíc dostane lavičky, truhlíky na zeleň a výhledové okno 
ve směru na stadion Bazaly.

„Letos budeme pracovat do konce listopadu a stihneme 
práce za 22 milionů korun. Po zimní technologické pře-
stávce bychom chtěli pokračovat od dubna. Vše by mělo 
být hotovo v září 2023,“ doplnil Novák.

Ikonické modré sedačky na zastávkách MHD
Akci financuje ze svého rozpočtu statutární město Ostra-
va. Kromě lávky se v příštím roce změní i přilehlé veřejné 
prostranství. Tuto část stavby zajistí v příštím roce měst-
ský obvod Slezská Ostrava. Povrch okolního veřejného 
prostranství bude tvořen kombinací žulových kostek a be-
tonové dlažby. Zastávky MHD budou přetvořeny na pomy-
slné fotbalové střídačky s ikonickými modrými sedačkami. 
Opravy budou zahájeny v závislosti na klimatických pod-
mínkách na jaře příštího roku.

„Jsem rád, že se nám podařilo domluvit na společné 
opravě a  zatraktivnění této lokality. Chceme proměnit 
tuto populární ostravskou vyhlídku a přetvořit betonová 
prostranství na místo, kde se budou lidé setkávat, zasta-
vovat a  fotit s ojedinělým výhledem na celou Ostravu,“ 
uvedl starosta Richard Vereš.

Nová lávka a navazující komunikace pro pěší, cyklisty i bruslaře nyní vznikají na březích řeky Ostravice. Spojí Slezskou Ost-
ravu s areálem národní kulturní památky Dolních Vítkovic.

„Aktuálně je termín k dokončení stavby stanoven na 4. ledna 
2023. V současnosti je zajišťována připravenost pro osazení 
lávky, jež proběhne v první polovině listopadu letošního roku. 
Je provedeno pilotové založení lávky všech tří opěr, vyrobe-
ny jsou všechny hlavní části nosné ocelové konstrukce lávky. 
Následovat budou dokončovací práce, jejichž realizace je zá-
vislá na klimatických podmínkách, finální termín dokončení 
stavby se tak může ještě měnit,“ uvedla náměstkyně primá-
tora Kateřina Šebestová.

Nové propojení bude pokračováním stávající cyklostezky E 
a nabídne rychlé a bezpečné spojení centra Ostravy s dalšími 
obvody. Nejen Ostravané se tak mohou těšit na novou cyklo-
stezku o délce 550 metrů. Nová lávka překoná řeku Ostravici 
i železniční vlečku, bude ocelová a zavěšená na lanech. Pláno-
vaná délka lávky je 160 metrů, šířka 4 metry. Nacházet se bude 
ve výšce 7,2 metry. Při bočním pohledu bude mít lávka tvar 
písmene A, přičemž součástí je střední vetknutý pylon o výš-
ce 28 metrů. V budoucnu se bude postupně celé území dále 
upravovat a kultivovat.

Zábradlí lávky bude tvořeno nerezovou sítí, horním madlem 
a doplněno vodící tyčí pro nevidomé. Lávka bude nasvětlena, 
světlo bude intenzitou připomínat měsíční svit s ohledem na 
blízkost řeky a biokoridoru, aby nedocházelo k nadbytečnému 
šíření světelného smogu.

Zhotovitelem nové lávky přes Ostravici je sdružení firem 
FIRESTA+EXCON – Cyklopropojení DOV. Náklady na výstavbu 
lávky činí 95,9 milionů korun bez DPH.

Cyklisté musí v současné době jezdit mezi Slezskou Ostravou 
a Vítkovicemi přes rušné centrum, což je komplikované a vel-
mi nekonformní. „Díky nové lávce se cyklisté frekventovaným 
komunikacím vyhnou. Věřím, že se lávka stane novou ozdo-
bou našeho obvodu a také oblíbenou trasou pro pěší. Projekt 
jistě prospěje k oživení části Slezské Ostravy nedaleko hradu. 
Díky nasvětlení bude lávka bezpečná a účastníci akcí v DOV 
si tak budou moci zkrátit cestu domů na Slezskou,“ uvedl sta-
rosta Slezské Ostravy Richard Vereš.

Obnova lávky nad stadionem Bazaly

Lávka mezi Slezskou a Dolní oblastí Vítkovic ve výstavbě

Tady bude lávka. Pilotové založení je již hotovo.

Lávka nad Bazaly. Rozsáhlá rekonstrukce začala.
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Společnost Contera dokončila v Hrušově v uplynulém měsíci první dvě budovy logistického parku Contera Park 
Ostrava D1, který se rozkládá na ploše cca 35 hektarů. Plánovaná plocha je přibližně 151 000 metrů čtverečních 
průmyslových prostor, přičemž první dvě budovy zabírají plochu více než 108 000 metrů čtverečních. Stavby jsou 
určeny především pro lehký průmysl, sklady a výrobu.

Projekt, který byl zahájen na podzim 2020 s předpokláda-
nými celkovými náklady přesahující 2,9 miliardy korun, je 
budován na ploše bývalého brownfieldu a obsahuje i jed-
nu z největších a zároveň nejmodernějších průmyslových 
hal na území České republiky. Obě budovy jsou plně obsa-
zeny nájemci. Ve výstavbě je třetí budova, jejíž dokončení 
je plánováno na jaře roku 2023. Součástí Contera Parku 
bude také moderní technologický park, jehož výstavba je 
plánována na rok 2023-24.

Téměř tisíc pracovních míst
Zatím vzniklo v hrušovském logistickém parku 950 nových 
pracovních míst a další budou přibývat v následujících le-
tech. Do areálu je zavedena také nová linka autobusu MHD 
a jsou zde umístěny stojany pro sdílená jízdní kola od firmy 
NEXTBIKE.

Součástí parku a okolních parterů je i velké množství nové 
zeleně, na kterém si Contera zakládá u všech svých pro-
jektů. Zlepšuje to tak nejen ovzduší a přirozenou vlhkost, 
ale i příjemné prostředí pro zaměstnance parků, kteří ně-
které části využívají k  regeneraci o  pracovních přestáv-
kách. Obě budovy jsou certifikovány úrovní Bream Very 
Good, což naznačuje, že velmi dobře pracují s energiemi, 
vodou a  odpady a  jsou celkově šetrné k  životnímu pro-
středí. V příštím roce by měla na střeše budov vyrůst fo-
tovoltaická elektrárna a přibydou také nabíječky pro elek-
tromobily.

Dominantním uživatelem Contera Park Ostrava D1 je distri-
butor sportovního vybavení, společnost Sportisimo, která 
zde přesunula svou logistickou centrálu. Hala o  rozloze 
66 500 metrů čtverečních je částečně vybavena roboti-
zovanými systémy řízenými moderním softwarem. V čás-
ti nazvané High Bay nepracují téměř žádní zaměstnanci, 
pohyb zboží je zcela automatizovaný. High Bay se navíc 
pochlubí světlou výškou 23 metrů, takto vysokých hal je 
v Česku jen minimum. Pětipodlažní mezanin Pick Tower je 
vybaven klimatizací a má fasádu s plnohodnotnými okny, 
což výrazně zvyšuje komfort zaměstnanců, kterých je zde 
přibližně 250. Dalšími uživateli prvních dvou budov hru-
šovského parku jsou společnosti AT Computers, Plzeňský 
Prazdroj, VAS Solutions.

Nájemci přicházejí
V  současnosti se dokončuje třetí stavba v  rámci parku. 
Budova nabízí především menší vysoce flexibilní prostory, 
s vysokým poměrem kancelářských ploch. Velká část bu-
dovy je již obsazena nájemci, mezi něž patří společnost se 
severskými kořeny Ruukki, česká společnost První Signál-
ní, výrobce Tesla Batteries a další. V následujících měsících 
bude zahájena výstavba prvního rozšíření budovy Sporti-
simo o celkové ploše 8 100 metrů čtverečních a připravuje 
se také projekt moderního technologického parku.

Dvě budovy logistického parku v Hrušově dokončeny
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Město Ostrava odkoupilo pozemky, na kterých stojí halda Ema, spravovat je tak v budoucnu bude společně s měst-
ským obvodem Slezská Ostrava. Za pozemky uhradilo město společnosti Asental přes 5,1 milionů korun.

Dobrá zpráva pro obvod
„Odkup pozemků pod haldou Ema městem je pro náš ob-
vod stoprocentně dobrou zprávou. Jde o turisticky jednu 
z  nejatraktivnějších částí Ostravy. Vlastnictví pozemků 
umožňuje o ně lépe pečovat, a to včetně úklidu. Na haldu 
ročně přicházejí tisíce návštěvníků, určitě se pokusíme 
tento turistický cíl ještě zatraktivnit,“ komentuje změnu 
vlastnických vztahů starosta Slezské Ostravy Richard Ve-
reš.

Dodává, že město Ostrava koupilo pozemky také proto, 
aby předešlo případnému spekulativnímu odkupu jiným 
subjektem. V plánu je revitalizace sousedního Trojického 
údolí.  Spojením těchto lokalit tak může ve Slezské Ost-
ravě vzniknout během příštích let velmi originální výletní 
místo vhodné rovněž pro sport a další aktivity.

Náš Vesuv
O tom, jak je halda Ema populární, svědčí například i no-
voroční výstupy, který na nejvyšší slezskoostravský vrchol 
pořádá Klub českých turistů při SSK Vítkovice každoročně 
od roku 2006. Užít si jedinečného výstupu přicházejí míst-
ní i  lidé ze vzdálených koutů republiky. „Bývají nadšení, 
halda Ema je pro ně něco nového. Je to rarita. I když ho-
řících hald je v republice víc, žádná nenabízí takový vý-
hled a atmosféru,“ popisuje organizátor výstupů Herbert 
Schenker, jak na Emu reagují mimoostravští návštěvníci. 
Rekord v  novoroční návštěvnosti si zatím drží rok 2013, 
kdy na Emu dorazilo 1065 účastníků výstupu.

Komentované prohlídky s  průvodcem pořádá několikrát 
ročně na Emu také Ostravský informační servis /OIS/. Pod-
le jeho ředitele Jiřího Šimona by byl na Emě vhodný vznik 
interaktivní naučné trasy s využitím mobilní aplikace. „Tak 
by se dala oslovit ještě širší veřejnost,“ myslí si Šimon. 
Samozřejmostí by měla být obnova turistického značení 
a  nejspíše zřízení nových informačních tabulí. „Důležité 
bude doplnit informace v angličtině a polštině, protože 
Ema oslovuje i zahraniční turisty,“ konstatuje.

Několik cizojazyčných prohlídek s průvodcem již v minu-
losti Ostravský informační servis pořádal a určitě nebyly 
poslední.

OIS nadneseně označuje Emu ve svých materiálech za 
ostravský Vesuv. „Takto pojmenovanou trasu máme v ti-
pech na výlety na našem webu. Jsem si vědom, že to je 
přehnané přirovnání, na druhé straně tvar haldy a pozice 
nad městem tomu nahrávají. Jistě bude dobré ještě více 
zapracovat a  vyhrát si i  s  marketingem haldy, zároveň 
však s  místem zacházet tak, aby neztratilo své genium 
loci,“ uzavírá Jiří Šimon.

Pozemky pod haldou Ema patří městu

MŠ Zámostní
Děti ze třídy Koťátek a Motýlků z MŠ Zámostní poznávaly 
v minulém měsíci významná místa a objekty města Ost-
ravy. Protože svět se nejlépe pozoruje z výšky, na našem 
prvním výletě jsme společně zdolali vrchol Slezské Ost-
ravy, pro Ostravu tolik typickou haldu Emu. Počasí nám 
přálo a  tak jsme se mohli kochat výhledem na nejbližší 
okolí i vzdálené hory.

Naše další putování směřovalo na Vyhlídkovou věž Nové 
radnice, odkud jsme celou Ostravu měli jako na dlani.

Nemohli jsme si nechat ujít také nedaleký Slezskoostrav-
ský hrad. Prohlídka hradu se všem náramně líbila a dozvě-
děli jsme se při ní spoustu historických zajímavostí.

V rámci poznávání Ostravy jsme také navštívili Masaryko-
vo náměstí, ukázali si muzeum, Kuří rynek se sochou Leo-
še Janáčka, o kterém jsme si blíže povídali.

Při další vycházce jsme blíže poznávali Komenského sady, 
kde jsme si přiblížili osobnost J.A. Komenského. Prohlídli 
jsme si novou výstavu soch v parku a prošli se přes most 
Miloše Sýkory a pověděli jsme si, jak to bylo se záchranou 
mostu a proč poblíž stojí tank.

Prošli jsme se také po obou březích řeky Ostravice, navští-

vili jsme tolik oblíbené hřiště na Černé louce a ukázali si, 
kde leží slezskoostravská radnice s galerií.

Dětem se putování Ostravou velmi líbilo a  věříme, že si 
z něj odnesly spoustu pěkných zážitků.

Za kolektiv MŠ Bc. Jitka Dvorská

Koťátka a Motýlci poznávají Ostravu

Zprávičky ze škol

Děti z MŠ Zámostní na haldě Ema

Na slezskoostravskou Emu se ročně vydávají tisíce návštěvníků.
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Byl slezskoostravský kriminál proslulý vlídností?

1. Míst, které svým významem přesáhly rámec každodennos-
ti a staly se inspirací pro literární zpracování, není v obvodu 

Slezské Ostravy mnoho. V současné době, kdy potěší sebemenší 
zmínka spojená s  historickými událostmi, kterými Ostrava v  mi-
nulosti žila a  radujeme se z  každého nalezeného artefaktu nebo 
nově objeveného zákoutí, připomínajícího zašlé časy, si jen těžko 
dovedeme představit, že na vrcholu Jaklovce – Hladnova u ulice 
Michálkovické na zatravněné ploše ohraničené ulicemi Jaklovecká 
a Olbrachtova, se až do listopadu 1983 nacházela rozlehlá repre-
zentativní budova okresního soudu.

Vlivem poddolování podléhala destrukci, proto byla po několika 
etapách zlikvidována. Po odstranění centrální budovy se otevřel 
pohled na nádvoří a malé zahrady, kde byla věznice. Objekty byly 
obehnány vysokou zdí, ze které se do dnešních dnů zachovalo tor-
zo.

Na pohlednici z roku 1915 nazvané Polská Ostrava Učitelský ústav 
Okresní soud vydané nákladem Al. Plachetky, papírnictvím v Pol-
ské Ostravě, je patrná novobarokní budova českého učitelského 
ústavu postaveného v roce 1906 a soudní budovy vzniklé v letech 
1902 – 1903.

2. Na dobovém snímku z pozdějších let je kromě čelního po-
hledu na budovu soudu patrné masivní oplocení objektu se 

vjezdem do dvora k  věznici. Podle dochovaných záznamů měla 
jednopatrová věznice kromě servisního zázemí 18 vězeňských cel. 
V prvním patře se jich nacházelo patnáct a do každé z nich bylo 
možno umístit podle potřeby až deset vězňů. O delikventy nebyla 
v Polské Ostravě nikdy nouze, a tak nehostinnými vězeňskými cela-
mi prošli kriminálníci, kteří si zde odpykávali lehčí tresty za krádeže, 
rvačky v ostravských putykách, za podvody, hazardní hry, tuláctví 
a prostituci.

V období první republiky patřily do koloritu Ostra-
vy početné hostince, temné špeluňky a putyky pod 
„laubama“, brenpartie na haldách, uhlobaroni a všu-
de přítomní ostravští chachaři. Z této pestré vrstvy 
ostravské spodiny se rekrutovaly osoby, které byly 
častými hosty nejrůznějších ostravských vězení 
a okolních šatlav. V obraze tehdejší společnosti byli 
nepřehlédnutelnými rázovitými obyvateli Ostravy, 
kteří svou existencí oslovili řadu médií. Kromě počet-
né obce novinářů a publicistů to byli nakladatelé po-
hlednic a nejrůznější vydavatelé reklamních výrobků 
a poutačů.

Tento jednoduchý me-
chanický model fi gurky 
ostravského chachara 
– apače, přikládal k za-
koupenému zboží ve 
své prodejně na Kostel-
ním náměstí obchodník 
Panitz, kde byl tento 
artefakt při likvidaci 
domu nalezen.

HISTORIE
Z vlastních poznámek a fotografi í sestavil Česlav Piętoň.
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3. Svět společenských vyděděnců 
a  ztroskotanců zaznamenal ve svém 

díle Zamřížované zrcadlo spisovatel Ivan Ol-
bracht. V  roce vydání byla tato kniha srov-
návána s českými Zápisky z mrtvého domu 
ruského spisovatele Dostojevského. Olbracht 
v ní zaznamenal zpovědi spoluvězňů z pol-
skoostravské věznice, ve které si ve dnech 
od 19. května až do 14. července 1926 od-
pykával dvouměsíční pobyt za protiválečný 
projev v Karviné. Ve své románové reportáži 
zachytil mozaiku příběhů zajímavých postav 
a postaviček, na které dolehla světská a lid-
ská spravedlnost.

Na fotografi i je Ivan Olbracht /6. 1. 1882 –
– 30. 12. 1952/. Obálka z reportážního románu Zamřížované zrcadlo pochází 
z druhého vydání, které vyšlo v květnu 1933.

4. Mezi publicisty a také renomovanými historiky se často uvádí, že slez-
skoostravský kriminál proslul vlídností. Pravdou je, že zde nebyly těž-

ké internace. Tehdejší vězeňské graffi  ti o tom v celách zanechaly záznamy, 
které vypovídaly o jejich osudech: „Robert Kunčický seděl nevinně. Zde se-
děli pán Hokynář a Frant. Bartoň Zárubek od 25. 1. – 27. 1. 1920. Kuriózní byl 
také záznam slov ze staré odrhovačky pražského podsvětí: „Dva roky jsem 
nic nedělal, dva roky jsem byl v chládku. Šperháky mám nabroušený a ver-
cajk v pořádku…“

Podle věrohodných záznamů byla vězňům před-
kládána jednoduchá vězeňská strava, jeden kilo-
gram podřadného chleba pro čtyři osoby a  půl 
litru náhražkové kávy, na oběd pak půl litru ne-
kvalitní polévky a  v  neděli několik gramů masa 
s knedlíkem – není divu, že věčný hlad a strádá-
ní vedl k zakázanému donášení potravin a kuřiva. 
Jana Prchalová /Archiv města Ostravy/ ve svém 
článku Slezskoostravský kriminál proslul vlídností, 
píše, že ani této věznici se nevyhnuly útěky a uvá-
dí úsměvný případ z února roku 1928.

„Vězněný horník z  Radvanic, který byl ve zdejší 
vyšetřovací vazbě pro zločin podvodu, využil ne-
pozornosti dozorce, a když byl veden po chodbě 
v soudní budově kolem kyvadlových dveří, oddě-
lujících chodbu od východu ze soudu, skočil za 
tyto dveře a uprchl otevřeným hlavním vchodem 
směrem na Kamenec. Z  ulice volal na dozorce, 
že se opět vrátí. Po dvou dnech ve čtyři hodiny 
k ránu zazvonil do věznice a hlásil se, že chce dob-
rovolně zase nastoupiti do vazby. Dozorce o útě-

ku uvedl: „Pravil, že si chtěl jen donésti teplejší šaty, protože je reumatický. Přišel skutečně v teplejším kabátu a kalhotách 
a v ruce nesl papuče.“

Reprodukce obrazu Ostrava ze Slezské malíře Oldřicha Kittricha /1892-1940/ z roku 1931. Obraz byl vytvořen z okna třídy 
dnes již neexistujícího učitelského ústavu, kde umělec jako pedagog několik let působil. Obraz má malebnou kompozici, na 
níž úplně vpravo je patrná část jednopatrové věznice. V popředí jsou patrné koleje úzkorozchodné tramvajové trati Ostrava 
– Michálkovice a na levé straně obrazu je původní dvoupatrový dům, který byl po roce 1990 zrekonstruován pro sídlo české 
banky.

Zdroj: Archiv města Ostravy.
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Vzácné životní jubileum, rovných 100 let, oslavila na konci měsíce září v Domově pro seniory Kamenec paní Božena 
Poštulková z Muglinova. Blahopřát jí přišli starosta Richard Vereš a místostarostka Dagmar Macháčková.

„Nikdy jsem si nepřipouštěla svůj věk a najednou mám 
100 roků. Pořád si nemůžu zvyknout, že se mluví zrovna 
o mně,“ smála se aktivní jubilantka během gratulací. Od 
místostarostky Dagmar Macháčkové dostala velikou kyti-
ci, od starosty Richarda Vereše dárkový koš. A také dopis 
s věnováním. Do dalších let paní Poštulkové gratulanti po-
přáli pevné zdraví, štěstí, pohodu a mnoho spokojenosti.

Božena Poštulková prožila prakticky celý život v Muglino-
vě, nějakou dobu pracovala i v místním kulturním domě. 
„Starala jsem se o to, aby bylo všechno v pořádku. Při-
pravovali jsme velké výstavy zahrádkářů a  další akce,“ 
vzpomínala jubilantka.

Její manžel pracoval jako horník na nedalekém dole Rudý 
říjen. „Pořád jsem se o něj bála, aby se mu v dole nic ne-
stalo,“ svěřila se. S manželem vychovávali dvě děti, rádi 
chodili do divadla, kde měli předplatné, volný čas trávili na 
chalupě v Rychalticích.

„Na svůj věk se cítím moc dobře, nic mi nechybí. V  te-
levizi sleduji akorát zprávy, ostatní program mě nezají-
má. Ovšem největší radost mám ze svých dvou malých 
pravnuků – Elišky a Adama,“ hovořila Božena Poštulková 
o svém současném životě.

„Životní elán paní Poštulkové je opravdu obdivuhodný. 
Mnoho mnohem mladších lidí by jí mohlo závidět,“ shodli 
se gratulující starosta Vereš s místostarostkou Macháč-
kovou.

Do posledního místa byla v úterý 11. října za-
plněna obřadní síň ve slezskoostravské rad-
nici. Vystoupilo zde Smetanovo trio, jeden 
z  nejprestižnějších českých souborů klasic-
ké hudby současnosti. Na programu byly 
skladby Sergeje Rachmaninova, Bohuslava 
Martinů a Bedřicha Smetany. Trio vystupuje 
ve složení Jitka Čechová – klavír, Jan Talich – 
housle a Jan Páleníček – violoncello.

Historie souboru sahá až do roku 1934, kdy 
Smetanovo trio založil legendární český kla-
vírista Josef Páleniček. Výkonu umělců ve 
slezskoostravské radnici ocenilo publikum 
v říjnovém večeru dlouhým potleskem.

Paní Božena Poštulková oslavila 100 let

Smetanovo trio koncertovalo na Slezské

Paní Božena Poštulková oslavila sté 
narozeniny. Do Domova pro seniory Kamenec 
jí přišli blahopřát starosta Richard Vereš 
a místostarostka Dagmar Macháčková.
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Ve Slezskoostravské galerii byla 17. října slavnostně zahájena vernisáž 29 slovenských výtvar-
níků nazvaná Obrazy na cestách. Výstava má zvláštní osud. Tvůrci původně plánovali mnohé 
jinak, jenomže do jejich plánů zasáhla covidová pandemie.

„Jde o  kolekci výtvarných děl, které spojuje region – 
všichni vystavující pocházejí ze severního Slovenska,“ 
řekl o projektu kurátor a výtvarný teoretik Milan Mazúr. 
„Prezentována je zejména starší a střední generace, je-
jichž díla se stala již prověřenými hodnotami. Ovšem ko-
lekce zahrnuje i výtvarné umělce, kteří ještě před nedáv-
nem opustili umělecké ateliéry,“ doplnil Mazúr.

„Výstava měla původně putovat po zemích, kde má Slo-
vensko své kulturní instituty. Vše bylo již v  roce 2019 
připravené, domluvené se slovenským ministerstvem za-
hraničí, byly vytištěny katalogy. Jenomže všechny plány 
překazil covid,“ vzpomínal známý žilinský fotograf Jaro-
slav Horečný, jehož díla jsou rovněž na výstavě Obrazy na 
cestách zastoupena. Autor se proslavil zejména fotogra-
fiemi ze slovenské horské vísky Čičmany. Soubory s čič-
manskými domy úspěšně vystavoval v Evropě i v Americe 
a na podzim v roce 2019 rovněž ve Slezskoostravské ga-
lerii.

„Tyto prostory jsem si zamiloval,“ skládal hold Slez-
skoostravské galerii během vernisáže Horečný. „Vše je 
krásně zrekonstruované, jde o úctyhodný prostor pro vý-
tvarné umění,“ doplnil.

Výstava Obrazy na cestách tak byla 
kvůli covidové pandemii předsta-
vena v minulosti pouze v Povážské galerii v Žilině, Slez-
skoostravská galerie je nyní prvním výstavním prostorem 
za hranicemi Slovenska, kde lze projekt zhlédnout.

Samotnou vernisáž v pondělí 17. října zahájil místostarosta 
Vladimír Lyčka spolu s místostarostkou Ivonou Vaňkovou. 
„Před patnácti lety jsem na Slovensku v žilinském regi-
onu pracovně působil, mám tam řadu přátel a  žilinský 
region jsem díky tomu projezdil,“ uvedl Vladimír Lyčka. 
„O to větší mám radost z toho, že taková krásná výstava 
je právě v naší galerii. Věřím, že bude úspěšná a  že se 
bude líbit,“ prohlásil.

V to doufá i kurátor výstavy Milan Mazúr. „Musím říct, že 
se cítíme ve Slezské Ostravě velmi dobře,“ shrnul za slo-
venské vystavující výtvarníky.

Výstava Obrazy na cestách potrvá do 15. ledna 2023. 
Slezskoostravská galerie v budově slezskoostravské rad-
nice je otevřena vždy v sobotu a v neděli od 10 do 16 ho-
din.

29 slovenských výtvarníků ve Slezskoostravské galerii
Obrazy na cestách

Projekt vznikl na základě spolupráce Výtvarné agentury A1, Považ-
ské galerie umění v Žilině, Ministerstva zahraničních věcí SR, Žilin-
ského samosprávného kraje a  Slovenské obchodní a  průmyslové 
komory regionu Žilina.
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V listopadu v prostorách slezskoostravské radnice 
přivítáme přední muzikálovou zpěvačku, držitelku 
Thálie 2014 a Thálie 2022 paní Hanu Fialovou.

Hana Fialová je česká muzikálová herečka, rodačka 
z Opavy. Účinkuje zejména v muzikálech, ale věnuje 
se také koncertní činnosti. Vystudovala Janáčkovu 
konzervatoř v Ostravě. Je sólistkou souboru opere-
ta/muzikál Národního divadla moravskoslezského 
v  Ostravě. Na koncertě zaznějí muzikálové a  šan-
sonové melodie, dominantou budou rovněž známé 
francouzské písně Edith Piaf za klavírního dopro-
vodu Jakuba Žídka a písňového doprovodu Juraje 
Čiernika.

Recitál Hany Fialové se uskuteční v  obřadní síni 
slezskoostravské radnice v  úterý 15. listopadu 
2022 v 19 hodin. Vstupenky v ceně 150 Kč budou 
prodávány prostřednictvím INFOCENTER, případ-
ně formou online na ticketware.eu/p/fgIe, a  to od 
1. listopadu 2022.

Seznam Infocenter:
• Infocentrum Elektra 

Jurečkova 1935/2, Moravská Ostrava a Přívoz
• Infocentrum Věž 

Prokešovo náměstí 1803/8, Moravská Ostrava 
a Přívoz

• Infocentrum Přívoz 
Nádražní 164/215, Moravská Ostrava a Přívoz

• Infocentrum Svinov 
Peterkova 1152/14, Ostrava – Svinov

• INFO JIH!!! Horní 1664/63a

Koncert se uskuteční v rámci Cyklu komorních kon-
certů 2022, pořádaných městským obvodem Slez-
ská Ostrava za finanční podpory statutárního města 
Ostravy.

Hana Fialová
ve slezskoostravské radnici17.10. – 15.1.

 Obrazy na cestách. Výstava 
29 slovenských výtvarníků 
ve Slezskoostravské galerii.

 Budova slezskoostravské 
radnice.

 Otevřeno sobota a neděle 10 – 16 hod.

5.11. TJ Sokol Koblov – FC Odra Petřkovice.
 Městský fotbalový přebor, od 14 hod.

5.11. Jiskra Hrušov – SK Brušperk B.
 Městský fotbalový přebor, od 14 hod.

5.11. Halloween a lampionový průvod.
 Zoo Ostrava. Více na www.zoo–ostrava.cz

6.11. FC Baník Ostrava B – 1.BFK Frýdlant nad 
Ostravicí.

 Moravskoslezská fotbalová liga, stadion 
Bazaly, od 10.15 hod.

6.11. Chovatelská burza.
 Holubi, králíci, drůbež, okrasné ptactvo, 

6 – 9 hodin. Středisko chovatelů, Nejedlého 
ulice.

12.11. FC Heřmanice Slezská – FC Dolní Benešov.
 Krajský fotbalový přebor, od 14 hodin.

13.11. Chovatelská burza.
 Holubi, králíci, drůbež, okrasné ptactvo, 

6 – 9 hodin. Středisko chovatelů, Nejedlého 
ulice.

15.11. Recitál Hany Fialové.
 Koncert se uskuteční v rámci Cyklu 

komorních koncertů 2022 pořádaných 
městským obvodem Slezská Ostrava.

 Obřadní síň slezskoostravské radnice 
od 19 hod.

20.11. FC Baník Ostrava B – 1.SC Znojmo FK.
 Moravskoslezská fotbalová liga, stadion 

Bazaly, od 10.15 hod.

20.11. Chovatelská burza.
 Holubi, králíci, drůbež, okrasné ptactvo, 

6 – 9 hodin. Středisko chovatelů, Nejedlého 
ulice.

27.11. Chovatelská burza.
 Holubi, králíci, drůbež, okrasné ptactvo, 

6 – 9 hodin. Středisko chovatelů, Nejedlého 
ulice.

8.12. Zasedání zastupitelstva městského 
obvodu. KD Heřmanice, Koněvova 151/70.

 Živý přenos můžete sledovat na Facebooku 
Slezská Ostrava.
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

Výkup knih a jiných antikvariátních
a sběratelských předmětů, pozůstalostí.
Přijedu Ostrava a okolí, platba na místě.
vrnata.jiri@gmail.com / tel. 776 176 032

Informace o centrální evidenci psů
V roce 2023 bude spuštěn centrální registr psů, který nahradí 
evidenci psů vedenou do konce roku 2021 městem. Centrál-
ní registr psů bude provozovat Komora veterinárních lékařů, 
která v současné době na základě pověření veterinárním zá-
konem spravuje databázi pasů pro psy. Připomínáme, že od 
1. ledna 2020 je povinné očkování psa proti vzteklině platné 
pouze v případě, že je pes označený mikročipem. Údaje do 
Centrální evidence psů budou zavádět veterinární lékaři nej-
později do 7 pracovních dnů ode dne, kdy byl pes označen 
elektronickým čipem. V Centrální evidenci psů budou zazna-
menány tyto údaje: číslo čipu nebo tetování, pohlaví psa, čís-
lo pasu z evidence pasů vedené Komorou veterinárních lé-
kařů, jméno, příjmení a adresa trvalého bydliště majitele psa, 
údaje o podstoupených očkováních proti vzteklině společně 
s daty, kdy k nim došlo. Nově narození psi musí být označeni 
čipem nejpozději do tří měsíců věku, majitelé starších psů již 
označených čipem budou muset svého psa nechat zapsat do 
Centrální evidence při jeho nejbližším očkování a přeočková-
ní proti vzteklině.

DŮM NA PRODEJ // ID 122790

800 10 30 10 // 773 772 008 
www.rksting.cz
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Část akcí probíhá v rámci projektu
Od Hromnic až po Vánoce,
fi nančně podpořeném
SMO, městským obvodem
Slezská Ostrava.

HLADNOVSKÁ 49, MUGLINOV
Vánoční zvonění. Výtvarná dílna pro čtenáře.
Středa 9. listopadu od 10 hod.

KLUB HLADNÝSEK
Padá sníh. Setkání knihovnického klubu pro děti 
předškolního věku a jejich rodiče.
Pondělí 28. listopadu od 13 do 15.30 hod.

Lovci perel. Hra pro všechny děti.
Listopad během půjčování.

Zachráněné Vánoce. Veřejné čtení pro děti.
Pondělí 14. listopadu od 14 do 15 hod.

Vánoční ozdoby. Výtvarná dílna pro děti.
Pondělí 21. listopadu od 13 do 15 hod.

Vánoční zvyky. Test pro děti.
Listopad během půjčování.

HOLVEKOVA 44, KUNČIČKY
Adventní tombola. Vánoční soutěžení a tombola pro 
čtenáře. Pondělí 28. listopadu během půjčování.

Olovo volovo. Test pro dospělé čtenáře.
Listopad během půjčování.

Sněhubaňka. Výtvarná dílna pro děti.
Listopad během půjčování.

VRBICKÁ 133, HEŘMANICE
Od 1. prosince 2021 je pobočka z důvodu rekonstrukce 
kulturního domu v Heřmanicích dočasně uzavřena.

Knihovny
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